
 
REFERAT 

Det lokale uddannelsesudvalg for 
beklædningshåndværker uddannelsen 

 
Mødedato:  22.11.23 
Mødested:  Teams 

 
Mødetidspunkt:  10:00     
Fraværende m. afbud:  Jette Lindgaard 
Fraværende u. afbud:  
Deltagere:  
 
 

Jette Lindgaard, Evy Andersen, Erling Taul Jensen, Magnus Tougaard, 
Jakob Bay Fyhr, Hans-Christian Carstensen og Karin Jespersen  

   
Punkt 1:  
Bemærkninger til 
referat fra sidst 
afholdte møde 

 
Referat fra sidst 
 

 
 
 

Punkt 2:  
Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 
 

Kort fra sidste møde i Fagligt udvalg: 
 
Revision af eksamen var et stort punkt på mødet. 
 
AMU har det svært, mange kurser aflyses, selv kurser med aktuelle 
emner som bæredygtighed. 
 
Lærepladssituationen er status quo. 
 
Censor konference – det er ønsket at der gennemføres en censor 
konference i foråret 2024, men der er ikke planlagt konkrete 
datoer. Det er svært at få nye censorer, især til elever, der vælger 
Design, da folk med denne profil ofte ikke er organiseret i 3F. 
Censor korpset er blevet bedt om at melde ind med hvilke profiler, 
de kan varetage som censor, det har ikke virket helt efter 
hensigten. 
 
På det Kongelige Teater er der sket en række positive ændringer i 
organisationen. Skrædderiet er blevet delt og der er ansat en leder 
for herre siden og der er pt et stillingsopslag til dame siden.  
 
Der er sket en opnormering, så grundet travlhed er der lige nu 4 
stillingsopslag samtidig med at man stadig forventer at skulle bruge 
kontraktansatte og eksterne skrædderier. 
 
Der er en række spændende og udfordrende forestilling på plakaten 
i 2024. 
 
 
 



3:  
Meddelelser fra 
skolen herunder 
elevrepræsentant 
 

Nyt fra afdelingen: 
 
Status på elever 
Lige nu er der et grundforløb samt SBO elever i afdelingen.  
 
I foråret 2024 kommer der et H4 hold med 5 elever og senere et 
H2 hold med 11 elever. 
 
Generelt er der altid 2-3 hold i gang hele tiden. 
 
EUC Syd har 5 kvotepladser i 2024, disse besættes med opstart på 
GF2 i august 2024. 
 
Der afvikles Åbent Hus den 30. november, hvor der vil være 
udstilling fra Folkemødet, salg af produkter samt gang i 
værkstedet. 
 
Laugenes opvisning blev aflyst i 2023, vi afventer og ser hvad der 
sker i 2024.JBF 
 
Status på lærepladser 
 
Der er kommet en ny virksomhed på Sjælland, som har en elev, 
der er overført fra VIA. Der har været henvendelse fra Den Gamle 
By og endnu 1-2 virksomheder forventes at indgå kontrakter med 
elever, der skal begynde på grundforløbet til august. 
 
 
Nyt vedrørende eksamen 
 
Trin 1: 

Eksamen trin 1.pdf

 
 
Trin 2: 
 

Eksamen trin 2.pdf

 
Jakob gennemgik eksamen på trin 1 og trin 2, med de ændringer 
der er lavet og godkendt på sidste møde i Fagligt Udvalg. Vi ser 
frem til at afprøve den nye model. Det er meget positivt at 
eksamen nu i højere grad afspejler den hverdag eleverne kommer 
fra. Det understreges at eleverne stadig skal undervises i alle fag 
og kompetencemål. 
 
Magnus tilslutter sig, det er meget positivt at der bliver lyttet til 
input fra branchen og at disse bliver taget til efterretning. 
 
 
Øget fokus på bæredygtighed: 



De obligatoriske uddannelsesspecifikke fag Design og 
produktudvikling 1, Produktfremstilling 1 og Materialekendskab 
1revideres, så de kommer til at indeholde flere elementer i forhold 
til bæredygtighed.  

Bæredygtighedsmål
pinde.pdf

 
 
Nyt kompetencemål i GF2vedr psykisk arbejdsmiljø: 
 
Eleven kan medvirke til opretholdelsen af et godt psykisk 
arbejdsmiljø på baggrund af viden om lovbestemte rettigheder, og 
pligter og viden om psykisk arbejdsmiljø, herunder viden om 
seksuel chikane. Samt medvirke til håndteringen af forhold, der har 
betydning for det psykiske arbejdsmiljø, herunder seksuel chikane. 
 
Faget skrives ind i årets Udviklingsredegørelse for 2024. 
 
Ansøgningsskema til virksomheder, der ønsker at blive godkendt 
som oplæringsvirksomheder er ændret til en mere enkel model.  
 
Partsaftale skema er ligeledes ændret, så skrædderprofilen er 
kommet på. 
 

Punkt 4: 
Behov for udvikling 
og revision af 
uddannelserne inden 
for udvalgets 
ansvars- 
område 

 
Se ovenstående 

Punkt 5: 
Evaluering og 
kvalitets 
sikring samt status 
over aktivitetsniveau 
 

LUP – de nuværende Lokale undervisningsplaner skal revideres, så 
de er opdateret med skrædderprofil og de nye eksamensskitser. 

Punkt 6: 
Skolepraktik 

HC fortæller at han oplever et stigende antal aftaler, hvor elever 
bliver ansat på nedsat tid i virksomheden på grund af personlige 
udfordringer. Det er positivt at branchen er klar til at give disse 
sårbare unge en mulighed for uddannelse, det giver dog lidt 
udfordringer med slutdatoer på aftaler, når dette skal koordineres 
med skoleopholdene. 

Punkt 7: 
Ekstra punkter iflg 
aftale 

EVY efterlyser at 3F får mulighed for at komme og orientere elever 
om overenskomsten i begyndelsen af deres uddannelse. Det er 
aftalt at EUC Syd inviterer Erling på besøg i begyndelsen af 
efteråret 2024, når GF2 er kommet godt i gang. 

Punkt 8: 
Eventuelt 

 



Punkt 9: 
Tid og sted for næste 
møde 

Mødedato aftales 
 
Næste møde afholdes i august når eksamener er gennemført efter 
den nye model. Magnus sender bud på datoer. 
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